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中文摘要:

      目的: 优选麸炒白术的炮制工艺。 方法: 以白术内酯Ⅰ、白术内酯Ⅱ、白术内酯Ⅲ和苍术酮含量为指标,HPLC测定指标

成分含量,采用L9(3
4)正交试验考察炒制温度、炒制时间、投麸量对麸炒白术炮制工艺的影响,确定最佳炮制工艺。 结果: 麸炒

最佳工艺为炒制温度170 ℃,炒制时间2 min,投麸量10%。 结论: 优选的炮制工艺切实可行。

英文摘要:

      Objective: To optimize processing technology of Atractylodes macrocephala frying with bran. Method: 

With the content of atractylenolide Ⅰ,atractylenolide Ⅱ,atractylenolide Ⅲ and atractylone as indexes,which 

were determined by HPLC,effects of frying temperature,frying time and the amount of bran on processing 

technology was investigated by L9(3
4) orthogonal test,in order to determine the best technology. Result: 

Optimum processing technology was as following:frying temperature 170 ℃,frying time 2 min,the amount of bran 

10%. Conclusion: This optimized processing technology was stable and practicable.
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